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Vänstern i Vetlanda är en del av 
skriftserien Folkviljan.Vänstern 

i Vetlanda
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Ta tillbaka 
kontrollen över 
välfärden
Vi behöver en starkare välfärd utan vinstintresse.  
Vänsterns partiledare Nooshi Dadgostar vill kasta ut 
aktiebolagen ur skolan.
Sida 4–5

Tillsammans  
för allas  
välfärd
Sida 8

Vill se jämlika 
förutsättningar 
till välfärden
Kim värnar om jämlikhet och 
kollektivtrafik.  

SID 7

Vänstern  
levererar
På ett år har Vänsterpartiet 
stoppat marknadshyror för 
3 miljoner hyresgäster, fått 
igenom de största föränd-
ringarna i sjukförsäkringen 
och höjt pensionerna för  
700 000 pensionärer.

SID 4

Upp till kamp
I många arbetaryrken, sär-
skilt de kvinnodominerade, 
orkar inte alla jobba hela 
vägen fram till pension. 
Arbetslivet måste utvecklas 
och arbetstiden förkortas. 
Det är ingen naturlag att vi 
ska jobba åtta timmar om 
dagen, skriver Ciczie Weidby. 

SID 2

När vi efter flera år av pan-
demi kan samlas för 1 maj är 
fredsfrågan avgörande. Det 
illegala ryska överfallet och 
angreppskriget på Ukraina 
måste fördömas och 
stoppas. Ryssland ska ut 
ur Ukraina. Alla människors 
rätt att leva i fred och frihet 
ska försvaras. 
 De som drabbas hårdast 
av kriget är den ukrainska 
befolkningen där miljoner 
tvingats på flykt. Nu är det 
vårt ansvar att ställa upp. 
I många år har Vladimir 
Putins Ryssland jagat och 
fängslat demokratiakti-
vister och kritiker av hans 
reaktionära och national-
konservativa regim. Många 
är beroende av den ryska 
gasen för sina energibehov 
och har därför inte agerat 
med kraft mot Putins regim.
 Tillsammans kan vi på 
1 maj visa vår solidaritet och 
kräva fred. Vi kan försvara 
det ukrainska folkets rätt till 
frihet. Vi kan stå upp för de 
ryssar som vågar kritisera 
Putins regim. Du kan bidra 
till årets 1 maj-insamling till 
stöd för ukrainska flyk-
tingar.
 Den klassiska parollen 
Alla folks frihet – hela värl-
dens fred är uppfordrande. 
Freden är allas vårt ansvar 
oavsett om kriget rasar i 
Europa eller på andra plat-
ser i världen. Organisera dig 
för freden tillsammans med 
oss i Vänsterpartiet.

Alla folks 
frihet – hela 
världens 
fred

vansterpartiet.se/ 
blimedlem
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Här finns vi.
Hör av dig!

Vänsterpartiet
Vetlanda

E-post: 
vetlanda@vansterpartiet.se
Telefon:
070-491 28 77

Facebook:
Vänsterpartiet Vetlanda  
Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

Kenneth Kindblom 
fd metallarbetare Jönköping

– Vi behöver få upp de lägsta 
pensionerna och förbättra 

hemtjänstens arbetsor-
ganisation och arbets-
villkor. Efter ett långt 
arbetsliv ska du ha en 
pension du kan leva på.

Mikael Kalin
arbetsterapeut Jönköping

– För mig är det att satsa 
på välfärden. Vi ska ha 

bra skola och vård utan 
vinstintressen. Vi som 
jobbar inom vården 
behöver fler kollegor 
och bättre villkor och 

löner.

Sanja Tafra Ciglar  
skolkurator Bankeryd

– Vår offentliga sektor är 
en förutsättning för ett 

jämlikt och jämställt 
samhälle. Viktiga verk-
samheter blir underfi-
nansierade år efter år, 

de behöver få utveck-
las och förstärkas.

Anne Falk 
undersköterska Jönköping

– Att förbättra vårdperso-
nalens arbetsmiljö. De 

har alla slitit väldigt hårt 
under hela pandemin. 
Nu är det dags att gå 
från lovord och applå-

der till reella handlingar.

FRÅGA 4
Vilken är den  
viktigaste frågan  
för dig på 1 maj?

● Arbetarrörelsens 1 maj-demonstrationer 
var från början intimt förknippade med kampen 
för åtta timmars arbetsdag. De första demonstra-
tionerna i Sverige skedde 1890 på 19 platser över 
hela landet. 1919 fick vi 8 timmar arbete, 8 timmar 
fritid och 8 timmars sömn. Det är hög tid att 
genomföra en ny arbetstidsförkortning. 

Trygghet på arbetsmarknaden är också att alla 
ska orka jobba hela vägen fram till pensionen. I 
många arbetaryrken, särskilt de kvinnodomine-
rade, är det verkligen ingen självklarhet. Arbetsli-
vet måste utvecklas och arbetstiden förkortas. Det 
är ingen naturlag att vi ska jobba åtta timmar om 
dagen. 

Livet är så mycket mer än arbete. Med dagens 
tekniska utveckling finns förutsättningar 
att inleda en arbetstidsförkortning, med 
sikte på sex timmars arbetsdag och med 
bibehållen lön. En arbetstidsförkortning 
skulle vara ett viktigt steg för ökad 
jämställdhet eftersom det också skulle 
möjliggöra för en mer jämställd fördel-
ning av det obetalda hemarbetet. Vänster-
partiet tycker att det är viktigare med en 

arbetstidsförkortning som kommer alla till del än 
sänkta skatter för ett fåtal.

Fackens och kollektivavtalens roll är central 
både för ekonomin och demokratin. Rätten att 
gemensamt förhandla lönerna, och att arbetsgi-
varen inte kan anställa någon annan för sämre 
villkor eller lön än vad som är överenskommet 
med facket, gör att vi kan ha en stabil och positiv 
löneutveckling och att vi klarar dåliga tider i eko-
nomin utan att behöva få sämre betalt. 

Kollektivavtalen och arbetsrättslagstiftningen 
säkerställer ett grundläggande inflytande och 
skyddar oss anställda från maktfullkomlighet och 
godtycke. Kräv kollektivavtal, skriv fler kollek-
tivavtal, försvara kollektivavtalen! Så förbättrar vi 

villkoren för svenska löntagare.

Upp till kamp, för stort och för 
smått, vi har en värld att vinna.
  

Ciczie Weidby
Riksdagsledamot Jönköpings 

län och arbetsmarknadspolitisk 
talesperson

“Första maj, första maj varje sliten kavaj blir en mantel av strålande ljus, 
varje trött proletär glömmer mödornas här och går drucken av vårvindars rus. 
Vart förtryckarnas hot, varje vardag med sot blir idag som en lumpen legend 
och vår blick är mot framtiden spänd!”

LEDARE

Upp till kamp,  
vi har en värld att vinna

Demonstranterna tågar in med sina banderoller i Rådhusparken i Jönköping 1 maj 2018. Nu gör 1 maj äntligen 
comeback på våra gator och torg efter två år av pandemi och inställda demonstrationer.



3



4

Nooshi  
kämpar för 
allas välfärd
Att ta tillbaka kontrollen över den svenska välfärden 
står högt på partiledaren Nooshi Dadgostars lista. 
Men hur förlorade vi egentligen kontrollen och vad 
har det betytt i praktiken? Hur går vi tillväga för att 
vrida vår gemensamma välfärd ur händerna på risk-
kapitalister och storbolag?

Välfärden  
byggdes upp av  
arbetarrörelsen 
genom politiskt 
arbete och vi kan 
göra det igen.

N
ooshis första dryga år som 
partiledare har präglats av 
flera stora vinster i väl-
färdsfrågor. Först stoppades 
högerpartiernas nästa stora 

experiment, marknadshyrorna, som på 
sikt hade inneburit höjda hyror för Sveri-
ges tre miljoner hyresgäster. Därefter fick 
partiet in 2000-talets största förbättring 
av sjukförsäkringen i höstens budget, 
trots att Centerpartiet förbjudit Socialde-
mokraterna att förhandla med Vänster-
partiet. Till sist kom garantitillägget, den 
största förbättringen av svenska pensioner 
i modern tid, som man förhandlade fram 
i samband med att Magdalena Andersson 
tillträdde som ny statsminister. 
 – I 30 år har både socialdemokratiska 
och moderata regeringar berättat för 
väljarna att det inte går att göra något 
bättre. De har målat upp det som att det 
bara finns en väg att gå, att de måste till 
nedskärningar, försämringar och priva-
tiseringar. Det är inte sant och det har vi 
visat. Socialdemokraterna sa att de var 
tvungna att införa marknadshyror, att det 
inte fanns majoritet för en bättre sjukför-
säkring eller högre pensioner. Alltihop 
var omöjligt, ända tills vi gjorde det ändå 
och då var det helt plötsligt självklarheter, 
säger Dadgostar. 

Folkomröstning
Redan flera vinster alltså, men det bety-
der inte att partiledaren planerar att vila 
på lagrarna. Det finns fortfarande många 
strider att vinna om samhället ska byggas 
starkt och tryggt igen. Nästa gäller sko-
lan. Tidigare i år gick Nooshi ut tillsam-
mans med partiets utbildningspolitiska 
talesperson Daniel Riazat och krävde en 
folkomröstning som skulle avgöra aktie-
bolagens framtid i svenska skolan. 
 – Det som har hänt med den svenska 
skolan de senaste trettio åren saknar helt 
motstycke. Den svenska skolan var värl-
dens mest jämlika och en av de allra bästa 
i världen. Sen kom friskolereformen, 
och med den vinstjakten, marknadssko-
lan och aktiebolagen som tjänar pengar 
på att spara in på våra barns skolgång. 
Effekterna för både elever och lärare har 
varit katastrofala; lärarna bränns ut av allt 
extra arbete, barn segregeras, resultaten 
sjunker och skolorna har blivit otryggare. 
Skolan som jag minns från min barndom, 
där kirurgens dotter satt bredvid vårdbi-
trädets son och båda kunde räkna med en 
utbildning som gav dem vägen till dröm-
jobbet, den finns inte längre. Den ska vi 
bygga upp igen, det känns också omöjligt 
nu men kommer vara självklart när det 
är gjort. Åtta av tio svenskar vill inte 
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En skola fri från 
vinstintresse
Daniel Riazat är Vänsterpartiets utbildningspolitiska 
talesperson. Han driver bland annat frågan om en folk-
omröstning som skulle göra det förbjudet för aktie- 
bolag att driva förskolor och skolor.

ha kvar systemet med vinster i skolan 
som vi har idag, till slut måste de andra 
partierna också inse att det inte längre är 
hållbart.

Slimmar verksamheten
Andra svagheter i välfärden har obarm-
härtigt avslöjats under pandemin. Det 
svenska vårdsystemet har varit pressat 
under många år, men efter två år med 
en ovanligt hög belastning så är köerna 
till operationer och annan specialistvård 
längre än någonsin tidigare. Läkare, sjuk-
sköterskor och annan vårdpersonal har 
slitit ut sig för att kunna möta det ökade 
behovet av vårdplatser, men nu talas det 
återigen om nedskärningar och bespa-
ringar i vården.   
 – För knappt trettio år sedan, 1994, 
fanns det 5,2 vårdplatser per tusen 
invånare. Nu är det nere på 2,2. Det är så 
klart inte en slump, det är politiska beslut 
som ligger bakom det. Man slimmar 
verksamheten för att spara pengar och 
så man låter varje anställd jobba för två. 
Med mätning och kontroller av allt så 
ger man ändå sken av att vården håller 
samma kvalitet som förut, men vem som 
helst kan förstå att det inte stämmer. Det 
brukade inte vara tolv timmar kö till 
akuten och gravida kvinnor brukade inte 
behöva åka flera timmar för att få plats på 
BB. Det här är ett resultat av att höger-
regeringar skurit ner med minst hundra 
miljarder i välfärden, resonerar Nooshi 
Dadgostar. 

Avslöjande kris
Under pandemin har det synts tydligare 
än vanligt hur sårbar den ned-
bantade sjukvården faktiskt 
är. När covid-19 rasade 
som värst våren 2020 
ledde bristen på 
vårdplatser till 
att många som 
behövde vård 
avstod från att 
söka den, och 
avsaknaden av 
skyddsutrust-
ning satte vård-
personalens liv 
och hälsa på spel. 
De beredskapsla-
ger med bland annat 
skydds- och sjukvård-
smaterial som avvecklades 
på nittiotalet, men som i till exempel 
Finland fortfarande stod beredda, hade 
gett Sverige en helt annan motståndskraft 
i pandemins första fas.  
 – Vid en kris märks det så klart ännu 

tydligare hur svag välfärden har blivit. 
Vårdpersonalen bar oss genom den här 
pandemin, men vi kan inte räkna med 
att de gör det nästa kris också, det finns 
gränser till och med för vad de klarar av. 
Systemet måste byggas starkt istället, det 
måste till pengar men också en långsiktig 
planering för hur vi ska kunna rekrytera 
all den personal som välfärden skriker 
efter, fortsätter partiledaren. 

Vi måste kliva fram
Hur ska det då göras? Hur tar vi tillbaka 
kontrollen, och hur bygger vi upp det 

starka samhället igen?
 – Vi har en stor fördel 

och det är att vi redan 
har gjort det en 

gång. Sverige har 
inte alltid varit 
ett folkhem, 
för bara drygt 
hundra år 
sedan var det 
fattighuset som 
gällde för den 
som hamnade 

utanför. Välfär-
den byggdes upp 

av arbetarrörelsen 
genom politiskt 

arbete och vi kan göra 
det igen. Det kräver vilja och 

det kräver engagemang. Det kräver 
att människor fortsätter demonstrera för 
en tryggare förlossningsvård, för bättre 
skolor och fler och bättre bostäder. Sveri-
ges fackföreningar måste ta ställning för 
bättre villkor och tryggare anställningar. 
Men vi som parti har också behövt 
förändras. Vi har förstått att vi inte 
kan lita på att någon annan tar ansvar 
för vår gemensamma välfärd. Det är vi 
som måste kliva fram och driva igenom 
förbättringarna för vanligt folk, Social-
demokraterna gör det inte längre. Det är 
därför vi har sagt att vi inte kommer att 
ingå i ett regeringssamarbete som inte 
höjer pensionerna och det är därför vi 
tar striden om aktiebolagen i skolan nu. 
Vi i Vänsterpartiet lovar inte vitt och 
brett, men det vi lovar håller vi. Vi ska 
ta tillbaka kontrollen, vi ska bygga ett 
starkt samhälle igen. Vi har redan börjat, 
med en bättre pension och en tryggare 
sjukförsäkring. Men det är verkligen 
bara början, det finns fortfarande många 
strider kvar som vi ska vinna!

Text: Martin Thåström

● Daniel, vad är det egentligen 
för fel på att aktiebolag driver 
svenska skolor?

Marknadsskolan innebär en rad 
negativa saker för barn, elever 
och personal. Att man kan göra 
vinster i skolan har lett till att 
stora skolkoncerner som sätter 
vinst före elevernas bästa drar 
ner på behöriga lärare och 
stödpersonal, segregerar barn 
för att få ett enkelt elevunder-
lag och delar ut glädjebetyg för 
att stärka sina rykten. Det har 
tyvärr också inneburit mindre 
resurser och mer svårigheter 
att planera för den kommunala 
skolan. Än så länge hålls den 
flytande tack vare tiotusentals 
engagerade rektorer och lärare, 
förskollärare och fritidspeda-
goger men de kommer inte 
kunna bära den för evigt. Hela 
skolsystemet måste reformeras 
i grunden. Att förbjuda själva 
vinsterna är väldigt svårt att få 
till rent juridiskt. Därför vill vi 
istället komma åt dem genom 
att förbjuda aktiebolagsformen 
inom skolan.

Och varför en folkomröstning, 
räcker det inte med att driva 
frågan politiskt? 

Det finns flera skäl. Dels så har 
vi haft marknadsskolan i trettio 
år nu. För varje år som går växer 
skolkoncernerna, de stärker 

sin ställning och köper på sig 
fler skolor. Vänder vi inte den 
utvecklingen nu genast så finns 
det en risk att det blir omöjligt 
att göra det i framtiden. Varje 
valrörelse så seglar skolan upp 
bland de viktigaste frågorna och 
partierna lovar bättring, men 
sen händer ingenting. En folk-
omröstning är visserligen bara 
rådgivande, men ofta så följer 
riksdagen folkets beslut. Se på 
omröstningen om EMU, där var 
majoriteten av partierna för, 
men man respekterade resul-
tatet och höll oss tack och lov 
utanför valutaunionen. 
 Ett annat skäl är att högerpar-
tierna inte representerar sina 
väljare i skolfrågan. Åttio pro-
cent av svenska folket vill inte 
ha dagens system med mark-
nadslogik och vinster i skolan 
och av Moderaternas väljare är 
det bara var fjärde som godkän-
ner den egna skolpolitiken. Det 
struntar högerpartierna i efter-
som de lyssnar mer på friskole-
koncernernas lobbyister än på 
sina väljare.
 Vi är det enda partiet som på 
allvar driver frågan om en skola 
utan aktiebolag och vinstkrav, 
men högerväljarna vill också 
sätta sina barn i bra och trygga 
skolor. Många av dem kommer 
kanske aldrig rösta på Vänster- 
partiet, men det finns en god 
chans att de röstar för att bygga 
skolan stark och jämlik igen. ■
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Folkomröstning. Vänsterpartiets utbildningspolitiska person Daniel Riazat driver 
frågan om en folkomröstning om friskolornas vinster.

3 vänstersegrar
Vänsterpartiet försvarar välfärden 
för vanligt folk. Här är tre av våra 
segrar.

Stoppade marknadshyror 
– inga höjda hyror för tre 
miljoner hyresgäster

De största förbättringarna 
av sjukförsäkringen på 20 år

Rejält höjda pensioner för 
700 000 pensionärer
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7 miljarder Sju miljarder fick de som har det bäst ställt dela 
på i RUT-avdrag 2021. En omfördelning från 
fattiga till rika. Från bruksorter och landsbygd 
till Stockholms rika kranskommuner. Hade 

pengarna istället använts för allas bästa hade vi 
kunnat anställa 15 600 undersköterskor i äldre-
omsorgen eller 12 000 lärare i våra grundskolor.

1 maj i Eksjö

Stora Torget kl 10.30
Tal och musik
Enklare förtäring
Välkomna!

Höj statusen att arbeta i välfärden, säger Mikael Nilsson (V).

 
KRÖNIKA

Inga fler 
miljard- 
överskott  
– välfärden 
först! 
Region Jönköpings län gör för 
tredje året i rad ett miljardöver-
skott, något som vi i Vänster-
partiet är kritiska till. Vi anser 
att skattemedel ska användas 
till det ändamål de är avsedda 
för. Regionen skall inte ruva på 
sin skatt likt en gammal drake 
från sagornas värld. 
 De senaste sju åren har hund-
ratals vårdplatser försvunnit. 
Vänsterpartiet har som enda 
parti röstat nej till alla dessa 
nedskärningar. Idag är de flesta 
partier på nationell nivå överens 
om att Sverige behöver fler 
vårdplatser. Samtidigt har de 
själva varit experter på att dra 
ned på vårdplatser här hemma i 
regionen, det är faktiskt ganska 
ohederligt. 
 Sanningen är ju att det finns 
stora behov som pengarna 
borde användas till. Primärvår-
den är underfinansierad och 
vi ser stora behov vid länets 
akutmottagningar och inom 
ambulanskliniken. För att inte 
tala om de långa köerna till både 
Folktandvården och Barn- och 
ungdomspsykiatrin. Därför har 
Vänsterpartiet i de senaste 
budgetförslagen föreslagit 
vårdsatsningar på omkring en 
halv miljard mer än de styrande 
partierna. 
 För oss är det uppenbart 
att regionen behöver en ny 
sjukvårdspolitisk ledning. Det 
nuvarande styret med Socialde-
mokraterna, Bevara akutsjuk-
husen och Kristdemokraterna 
i spetsen har misslyckats. De 
ekonomiska förutsättningarna 
har funnits där under hela man-
datperioden men ändå har de 
låtit bli att ombesörja behoven 
och vägrat lyssna på personalen 
som ropar efter fler kollegor 
och mer resurser.
 

Mikael Ekvall (V)
Regionråd  

i opposition

Politik, samhälle 
och människor
– Statusen att jobba inom välfärden måste höjas, 
menar Mikael Nilsson som är ordförande för Vänster-
partiet i Vetlanda.

● Mikael 
Nilsson 
flyttade från 
Emmaboda 
till Kvillsfors för 
5 år sedan. Han har 
tidigare varit med allt från metallindustri-
arbetare till lokalvårdare. 
 – Jag är intresserad av politik, samhälle 
och människor och är även en stor djur-
vän. Mycket av fritiden läggs ihop med 
min fru i stallet hos hästen Svea. Vi har 
en hund, Sixten, och en katt, Teddy.

Varför och när blev du medlem i  
Vänsterpartiet?
 – Jag har alltid varit politiskt intres-
serad och såg på debatter många gånger 
ihop med min farfar, förklarar Mikael. 
Jag var nog inte mer än fyra år då. 
 – Första gången jag fick rösta röstade 
jag på S för det gjorde man i min familj. 
Men när S drev kampanj för EU, som då 
hette EG, insåg jag att där ska jag inte 
vara med. Jag gick med i Vänsterpartiet 
runt år 1991. 
 – Sedan bildade jag familj och fick 
en son år 1994 som givetvis blev största 
prioriteringen. Men från 1998 och framåt 
har jag varit mycket aktiv, först i Emma-
boda där jag satt i kommunstyrelsen 
under några mandatperioder. Jar också 
ordförande för lokalföreningen. 
 – Sedan 2018 är jag aktiv i Vetlanda 
både i föreningen och i kommunpolitiken.
 
Välfärd och trygghet  
för alla
– Skola, äldreomsorg och vård är de vik-
tigaste frågorna för Mikael Nilsson.
Jag är bedrövad över dessa privata vinster 

i välfärden som gör att riskkapitalbolag 
förstör tanken med en gemensam välfärd 
för alla. Riskkapitalbolagen har bara 
som fokus att göra sina aktieägare nöjda. 
Statusen att jobba inom välfärden måste 
höjas. 
  – Min egen skolgång ligger som ett 
starkt minne som säger mig att elever ska 
få tid att lära sig. Då måste man få vara 
trygg i skolan, därför avskyr jag mobb-
ning som inte ger den tryggheten alla 
behöver. Detta är något som alltid behö-
ver arbetas med, men då behövs resurser 
till skolan för fler lärare och annan viktig 
personal.

Orolig omvärld
Mikael är som alla andra påverkad av den 
oroliga omvärlden och det politiska läget.
 – Jag tänker givetvis på Ukraina även 
om oroshärdar och krig finns på många 
ställen.
 – Människan är fortfarande så primitiv 
att man tror krig är lösningen. Människor 
med otroligt maktbegär och sneda själv-
bilder av sig själva finns det och lär väl 
alltid göra – men det viktigt att vi håller 
fast vid demokrati och alla människors 
lika värde.
 Det har varit tunga år med pandemin, 

konstaterar Mikael. Senaste motionen 
som Vänsterpartiet lämnade in handlade 
om visselblåsare.
  – Vi föreslog att det ska installeras en 
visselblåsarfunktion där alla kan ta upp 
oegentligheter i kommunen och ändå vara 
anonym och skyddad. Det har framförts 
i lokaltidningen att det finns kommunan-
ställda som inte mår så bra på sina jobb. 
Det är viktigt att man kommer tillrätta 
med de problemen, det är kommunens 
ansvar som arbetsgivare.
 
Vetlanda om trettio år – hur ska det 
vara?
 – Jag önskar att kommunen ligger 
långt framme i miljöfrågor med en bra 
barnomsorg och en äldreomsorg utan 
vinstintresse. Och där barn mår bra när de 
går till skolan.
 
Hur ska man göra för att bli politiskt 
aktiv?
Man kan lätt anmäla sig som medlem och 
kontakta oss via hemsidan vansterpartiet.
se och alla är välkomna på möte hos oss 
med öppet sinne. Vår demokrati förutsät-
ter att det ska vara helt vanliga människor 
som är aktiva inom politiken, lägger 
förslag och bidrar till utvecklingen. ■
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– Det måste vara enkelt 
att åka kollektivt oavsett 
stad eller landsbygd

Kim Strand, regionpolitiker (V):

Kristina Nero är Vänsterpartiets 
representant i den regionnämnd 
som ansvarar för kulturfrågor.

Det händer ju att kulturen ses 
som en extra ”guldkant i tillva-
ron” när andra budgetposter 
fastställts. 
 – Då har man förbisett dess 
kraftkälla för såväl individen 
som för många sammanhang. 
En levande kultur är en demo-
kratisk rättighet för alla. 

Du brinner för barn och ungas 
rätt till kultur, varför är det 
viktigt?
 – Barn och ungdomar måste 
få uppleva kulturens glädje 
både på fritiden, i skolan och 
på förskolan där de allra flesta 
barnen kan nås. Hur ska de 
annars kunna efterfråga något 
senare som de varken upplevt 
eller ens visste existerade.

Du anser såklart att kulturen 
är viktig även för vuxna. 
 – Vuxna ska kunna köpa 
biljetter till föreställningar för 
rimliga priser, men en särskild 
omsorg ska ges till äldres möj-
ligheter att delta i kulturlivet. 
Det handlar inte bara ekonomi, 
utan också om svårigheten att 
våga ta sig fram mörka kvällar. 
Fler föreställningar på dagtid är 
positivt ur den aspekten. ■

Hallå där
Kristina Nero

● –Vi kan aldrig släppa frågorna om 
alla människors rätt till en god välfärd. I 
det är jämställdhetsarbete mycket viktigt 
del. Våld, som är ett folkhälsoproblem 
drabbar främst kvinnor i sitt hem, som 
ska vara ens trygga plats, säger Kim. Att 
kvinnor idag, år 2022 fortfarande ligger 
efter i löner är helt absurt, fortsätter hon. 
 
Traumacenter 
Vänsterpartiet har i flera år arbetat för 
ett traumacenter i regionen men inte fått 
gehör från styrande koalitioner.  
 – Trauman från krig, tortyr och svåra 
flyktupplevelser kan skada en männ-
iska för livet, men med rätt behandling 
ökar chansen att människan ska orka gå 
vidare, förklarar Kim Strand. 
 – Med ett traumacenter i regionen 

skulle vi minska köerna till Vuxenpsyki-
atrin och BUP. Människor skulle få hjälp 
snabbare vilket bara kan ses som bra! 

Landsbygden
Kim anser att för att nå miljömålen är 
en del av det att regionen behöver kicka 
igång kollektivtrafiken på allvar igen. 

 – Höglandet är ett bra exempel på 
hur dumt det kan bli. Tåg går igenom 
samhällen men stannar inte. Bussars 
avgångar har dragits ned på så de 
går färre gånger om dagen. Hur ska 
människor kunna välja bort bilen om 
alternativen inte finns? De skenande ben-
sin- och dieselpriserna håller dessutom 
på att ruinera den enskilde, säger Kim. 
 Hon fortsätter resonera kring detta 
och menar att människor mitt i livet med 
arbete och familjeliv har inte tiden att 
vänta i timmar på bussar eller tåg. 
 – Det måste vara enkelt att åka kollek-
tivt med täta avgångar oavsett om du bor 
i stan eller landsbygden. Och de behöver 
gå på kvällarna när människor har sina 
fritidsaktiviteter. 
 Att fler och fler samhällen på lands-
bygden nu står utan vårdcentraler och 
andra viktiga samhällsfunktioner ser hon 
som problematiskt. 
 – Man lägger ned och centraliserar på 
ett sätt som gör att människor inte väljer 
att bo på landsbygden eller i de mindre 
samhällena. I städerna är det dessutom 
bostadsbrist. Vi måste jobba för att 
behålla våra samhällsfunktioner i mindre 
samhällen om vi ska ha en levande 
landsbygd, avslutar Kim. ■

Kim Strand bor på det små-
ländska höglandet och 
har varit aktiv i politiken i 
12 år. Kims hjärtefrågor är 
barns levnadsvillkor och att 
människor ges jämlika förut-
sättningar till att ha tillgång 
välfärdens vård, skola och 
omsorg.

att det behöver innebära en väsentligt 
högre verksamhetskostnad. Om grundbe-
manningen tillåts öka minskar sannolikt 
också behovet av dyra övertidstimmar.  
Det blir dessutom enklare för chefer att 
planera för medarbetares semester och 
föräldraledighet. För att inte tala om att 
det blir enklare att klara av verksamhets-
målen även när någon exempelvis blir 
långvarigt sjukskriven. Som det ser ut 
just nu med arbetssituationen så finns det 
dessutom en stor risk att sjukskrivning-
arna kan komma att öka. Därför är sats-
ningar på ökad grundbemanning särskilt 
prioriterade för Vänsterpartiet.

  ● Personalen på ambulanskliniken 
arbetar massor med övertid. De många 
övertidstimmarna oroar och långsiktigt 
äventyras den sociala hållbarheten inom 
verksamheten och därmed också patient-
säkerheten. En stor del av de bekymmer 
som finns går att härleda till bemannings-
problem. Det är helt enkelt för få som 
arbetar inom regionens ambulansverk-
samhet. 

Grundbemanningen inom ambulan-
sverksamheten i Region Jönköpings län 
måste alltså öka, det är faktiskt en enkel 
ekvation. Det är däremot inte alls säkert 

Brister inom ambulanskliniken har 
också påpekats av fackligt förtroende-
valda på flera olika nivåer. Regionen 
borde lyssna till personalens rop på hjälp. 
Länet förtjänar en socialt hållbar ambu-
lansklinik som har möjlighet att klara av 
bra utryckningstider.

Mikael Ekvall (V)
Regionråd i opposition

Vi vill ha en fungerande  
ambulansverksamhet
Det finns mycket att vara 
orolig för när det gäller hur 
ambulansverksamheten 
fungerar i Region Jönköpings 
län. Målet som fram tills nyli-
gen benämndes prioritet 1, 
att nå alla larm vid det  inom 
20 minuter uppfylls inte, det 
är inte ens är särskilt nära. 
Trots att ambulanspersona-
len gör en heroisk insats dag 
som natt.

Politiker har löner som de flesta 
bara kan drömma om. Många 
heltidspolitiker, som riksdagsleda-
möter, tjänar minst 71 550 kronor i 
månaden, mer än dubbelt så mycket 

som medelinkomsten i Sverige. 
Vänsterpartiet vill sänka arvodena 
och har en partiskatt. Våra politiker, 
också partiledaren Nooshi Dadgos-
tar, betalar cirka 10 000 kronor i 

Inga pampar i 
Vänsterpartiet!

partiskatt varje månad. Hon och alla 
andra vänsterpartister med hel-
tidsuppdrag får efter skatt ut max 
29 800 i månaden. Fortfarande en 
bra lön men ingen fantasi summa.

Kim Strand, kommunpolitiker i Nässjö såväl 
som regionpolitiker, värnar om jämlikhet 
och kollektivtrafik.



  

vansterpartiet.se

Plats 
Rådhusparken i Jönköping.  
1 maj-tåg, fika, grill, aktiviteter. Vi ses där, hela familjen!

Tid
kl. 12 – 15

Talare
Huvudtalare är vår riksdagsledamot och arbetsmarknads- 
politiska talesperson Ciczie Weidby. Vi hör också bland annat 
Julia Löf och Mikael Ekvall.

Kultur
Musik med Alexandra Lann och Elin Käll och med bröderna 
Giovanni och Simon Rojas som avslutar med egen musik på 
spanska med influenser från Latinamerika och västerländsk 

populärmusik med Johan Byström 
på bas och Héctor Flores 

slagverk.


